
KĀPĒC ZĀLES LATVIJĀ IR  
TIK DĀRGAS? KO DARĪT?

Diskusiju vada: 
Dmitrijs Golubevs



Kā veidojas zāļu cena
Ražotāja cena

Lieltirgotavas uzcenojums (fiksētais un procentuālais)

Aptiekas uzcenojums (fiksētais un procentuālais)



Nekompensējamo medikamentu salīdzinājums



Nekompensējamo medikamentu salīdzinājums



Kompensējamo medikamentu salīdzinājums



Kompensējamo medikamentu salīdzinājums



Kompensējamo medikamentu salīdzinājums



Kompensējamo medikamentu salīdzinājums



Kompensējamo medikamentu salīdzinājums



Kompensējamo medikamentu salīdzinājums



Vai tikai aisberga redzamā daļa?



Papildu faktori
Tirgus organizācija (nepietiekama konkurence, pārāk liela ietekme 
lielajiem spēlētājiem)

Vertikālā integrācija (lieltirgotājs un aptieka ir vienā uzņēmumu 
grupā)

Ražotāja un lieltirgotavu atlaižu politika (iespēja apiet maksimālos 
uzcenojumus, iespēja kontrolēt aptiekas)



Vai vēl kas?



Ko mēs darām pareizi?
Ko mēs darām nepareizi?



Kā padarīt zāles pieejamākas?



Parunāsim
Anda Čakša, 13. Saeimas deputāte, bijusī Veselības ministre
Uģis Klētnieks, Silv EXPO valdes loceklis
Dita Dzērviniece, vecākā juriste ZAB PricewaterhouseCoopers Legal
Baiba Ziemele, reto slimību eksperte
Inese Kaupere, VM Farmācijas departamenta direktore

Moderators: Dmitrijs Golubevs, IT eksperts, pēta nākotnes politiku

profectus.lv


